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Ο Δεκέμβριος του 1998 χαρακτηρίσθηκε από την 
αύξηση του επιτοκίου στα επταετούς διάρκειας 
ομόλογα του Δημοσίου, την αποτυχία και της 

δεύτερης προσπάθειας πώλησης των Καταστημάτων Αφο
ρολόγητων Ειδών, την αποκάλυψη και επίσημα των 
πραγματικών ποσών που είχε εισπράξει η χώρα μας από 
τα κοινοτικά προγράμματα, τα οποία επιβεβαίωναν τις 
ανησυχίες που διατύπωνε κάθε τόσο η Ν.Δ.

Επίσης, περί τα τέλη του μη
νάς Δεκεμβρίου δημοσιεύθηκε 
στην Εφημερίδα της Κυβερνή- 
σεως νέα απόφαση του τότε 
υπουργού Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών Γιάννου Παπα- 
ντωνίου, με την οποία προκη
ρυσσόταν νέος διαγωνισμός για 
την πώληση της Ιονικής Τράπε
ζας! Αυτή τη φορά η κυβέρνηση 
του ΠΑΣΟΚ υποχρεώθηκε να υ
ιοθετήσει την πρόταση της Ν.Δ. 
και όρισε χρηματοοικονομικό 
σύμβουλο, ο οποίος θα μεσο
λαβούσε για την πώληση του 
51% της τράπεζας, αλλά επιπλέ
ον δεν έθετε κατώτατο όριο τι
μήματος, όπως είχε κάνει στην 
προηγούμενη προσπάθεια πώ
λησης του 51% της Ιονικής, με 
αποτέλεσμα να ναυαγήσει!

Όσον αφορά στο επιτόκιο 
των 7ετών ομολόγων του Δημο
σίου, για την αγορά του οποίου 
οι τράπεζες την 1η Δεκεμβρίου 
ζήτησαν επιτόκιο 8,70% αντί του 
7,80% που είχε διαμορφωθεί το 
επιτόκιο επίσης 7ετών ομολό
γων που είχαν εκδοθεί την 11η 
Αυγούστου 1998.

Ν.Δ: Δώστε εξηγήσεις για την 
περιπέτεια των ΚΑΕ

Το επόμενο σοβαρό θέμα 
ήταν και η άγονη τελικά κατάλη
ξη της πώλησης των Καταστη
μάτων Αφορολόγητων Ειδών 
(ΚΑΕ), για τα οποία όμως ο τότε 
υπουργός Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών Γιάννος Παπα- 
ντωνίου τις προηγούμενες ημέ
ρες είχε διαβεβαιώσει τη Βουλή 
ότι πουλήθηκαν «με μεγάλη επι
τυχία» και ότι το Δημόσιο εισέ- 
πραξε 86 δισ. δρχ., ποσό που 
ήδη είχε συμπεριληφθεί στα... 
έσοδα του Προϋπολογισμού του 
1999!

Όταν ανακοινώθηκε η δεύτε
ρη αποτυχία της πώλησης των 
ΚΑΕ, 8 βουλευτές της Ν.Δ (Ιω. 
Τζωάννος, Δημ. Κωστόπουλος, 
Αδ. Ρεγκούζας, Θεοδ. Σκρέκας, 
Γ. Βουλγαράκης, Εμμ. Κεφαλο- 
γιάννης, Ιω. Παπαδημόπουλος

Καθαρές εισπράξεις από tnv ΕΟΚ στην περίοδο 1981-1997

Έτη ποσά σε δισ. δρχ. ποσοστό (%) ΑΕΠ

1981 9.1 0,4
1982 40,5 1.3
1983 73,4 2
1984 83,8 1.8
1985 122,3 2.2
1986 182 2,7
1987 243,8 3,2
1988 259,4 2,8
1989 353,3 3,2
1990 474,8 3,6
1991 606,6 3,7
1992 815,7 4,3
1993 1.053,6 5
1994 1.112,7 4.6
1995 1.077,1 4
1996 1.407,6 4,7
1997 1.296,5 4
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και Νικ. Νικολόπουλος), στις 3 
Δεκεμβρίου 1998 κατέθεσαν 
επερώτηση προς τον κ. Παπα- 
ντωνίου, στην οποία υπογράμμι
ζαν και τα ακόλουθα: «θα περί- 
μενε κανείς ότι μετά τις αποτυ
χίες του πρώτου διαγωνισμού 
για τα ΚΑΕ και της πώλησης της 
Ιονικής Τράπεζας, η κυβέρνηση 
θα είχε πλέον διαμορφώσει ένα 
αξιόπιστο πλαίσιο δράσης για τις 
ιδιωτικοποιήσεις και θα προχω
ρούσε κατόπιν προσεκτικά στην 
πώληση των ΚΑΕ με πλήρη δια
φάνεια στις διαβουλεύσεις της 
με τους επίδοξους αγοραστές. 
Αντίθετα, η δεύτερη απόπειρα 
ιδιωτικοποίησης των ΚΑΕ προ- 
κάλεσε σειρά εύλογων ερωτη
μάτων για τις διαδικασίες που 
ακολουθήθηκαν, ενώ οι αρμό
διοι υπουργοί της κυβέρνησης 
τηρούσαν αιδήμονα σιωπή για 
το παρασκήνιο των διαβουλεύ- 
σεων με τους αγοραστές. Το μό
νο που ενδιέφερε τον κ. Σημίτη 
και τους υπουργούς του», επισή- 
μαιναν οι βουλευτές της Ν.Δ. 
στην ερώτησή τους, «ήταν να 
δημιουργήσει ένα πλαστό κλίμα 
ευφορίας, ότι δήθεν το πρό
γραμμα των διαρθρωτικών αλ
λαγών προχωρεί καλά», ενώ 
προσετίθεντο και τα ακόλουθα, 
που έχουν τη σημασία τους. Ενώ 
η κοινοπραξία που ενδιαφερό
ταν για την αγορά των ΚΑΕ αντι
μετώπιζε δυσκολίες στην εξεύ
ρεση του τιμήματος, «η κυβέρ
νηση έδεινε μέσω της ΔΕΚΑ συ
νέχεια παρατάσεις στην κατα
βολή του τιμήματος και δεν ει- 
σέπραξε την εγγυητική επιστο
λή την ημέρα, κατά την οποία η 
αγοράστρια κοινοπραξία οφείλε 
να το καταβάλει. «Τέτοιο φαινό
μενο», υπογραμμιζόταν στην 
ερώτηση των βουλευτών της

Ν.Δ «δεν έχει παρουσιαστεί σε 
δημόσιο διαγωνισμό», αφήνο
ντας με αυτόν τον τρόπο να δια
φανεί ότι στη συγκεκριμένη πε
ρίπτωση της πώλησης των ΚΑΕ 
υπήρχαν ενδεχομένως και ποινι
κές ευθύνες και για την τότε πο
λιτική ηγεσία του υπουργείου 
Οικονομικών, αλλά και για τους 
υπηρεσιακούς παράγοντες, που 
παρέλειψαν να εισπράξουν 
υπέρ του Δημοσίου την εγγυητι
κή επιστολή ύψους 2 δισ. δρχ. 
που είχε δώσει η ενδιαφερόμε- 
νη κοινοπραξία, από τη στιγμή 
που είχε λήξει η προθεσμία για 
καταβολή του τιμήματος «με- 
τρητοίς», όπως έλεγε η σχετική 
προκήρυξη! Φυσικά, από την κυ
βερνητική πλευρά δεν δόθηκε 
καμία απάντηση, προφανώς για
τί φοβόταν ότι θα ομολογούσε 
την αλήθεια των καταγγελλο- 
μένων και άρα θα ήταν υποχρε
ωμένη να διερευνήσει τις κα
ταγγελίες!

Οι καθαρές εισροές από 
την ΕΟΚ

Στις 5 Δεκεμβρίου 1998, ήλ
θαν στο φως της δημοσιότητας 
επίσημα στοιχεία για τα ποσά 
που είχε εισπράξει η χώρα μας 
από τα κοινοτικά προγράμματα 
από το 1981 μέχρι και το 1997. 
Τα στοιχεία αυτά περιλαμβάνο
νταν σε ειδική έκδοση του 
υπουργείου Εθνικής Οικονομί
ας. Προέκυπτε δε ότι οι καθαρές 
εισπράξεις της χώρας μας από 
την ΕΟΚ στην περίοδο 1981- 
1997 ανήλθαν σε 9,2 τρισ. δρχ. 
(9.212,2 δισ. δρχ.). Επίσης, από 
τα ίδια στοιχεία προκύπτει ότι οι 
καθαρές εισπράξεις από την ΕΟΚ 
ως ποσοστό του ΑΕΠ, παρουσί
ασαν την ακόλουθη εξέλιξη: Το 
1990 ήταν 3,6% του ΑΕΠ, το

1991 έφθασαν στο 3,7% του Α
ΕΠ, το 1992 στο 4,3% του ΑΕΠ 
και το 1993 στο 5% του ΑΕΠ. Το 
1994 στο 4,6% του ΑΕΠ, το 1995 
στο 4% του ΑΕΠ, το 1996 στο 
4,7% του ΑΕΠ και το 1997 στο 4% 
του ΑΕΠ!

Μάλιστα, από τα ίδια στοι
χεία προέκυπτε ότι στην περίο
δο 1990-1993 απορροφήθηκαν 
τα διπλάσια από τα ποσά που 
εισπράχθηκαν από το 1981 μέ
χρι και το 1989! Συγκεκριμένα, οι 
καθαρές εισπράξεις της χώρας 
κατά την περίοδο 1981-1997, 
που έφθαναν στα 9,2 τρισ. δρχ. 
(9.212,2 δισ. δρχ.):

• Στην 4ετία 1990-1993 οι 
καθαρές εισπράξεις έφθασαν 
στά 3 τρισ. δρχ. περίπου, 
(2.950,7 δισ. δρχ.), ενώ από το 
1981 μέχρι και το 1989 οι καθα
ρές εισπράξεις της χώρας από 
την ΕΟΚ ήταν μόνο 1,4 τρισ. δρχ. 
περίπου (1.398,6 δισ. δρχ.)!

Τέλος, στις 15 Δεκεμβρίου 
δημοσιεύθηκε στην Εφημερίδα 
της Κυβερνήσεως Κοινή Υπουρ
γική Απόφαση που υπέγραφαν ο 
υπουργός Εθνικής Οικονομίας 
Γιάννος Παπαντωνίου και Ανά
πτυξης, Βάσω Παπανδρέου, για 
δεύτερη προσπάθεια πώλησης 
του 51% της Ιονικής Τράπεζας.

Αυτή τη φορά η διαδικασία 
που θα ακολουθηθεί είναι εντε
λώς διαφορετική από την πρώ
τη, που απέτυχε, καθώς δεν θα 
υπάρχει κατώτατο τίμημα ούτε 
σύνδεσή του με τη χρηματιστη
ριακή αξία της μετοχής, ενώ θα 
μεσολαβήσει για την πώληση 
χρηματοοικονομικός οίκος! Θα 
γινόταν δε όπως όριζε ο νόμος 
2.000/91 περί αποκρατικοποιή
σεων.
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